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bijlage(n) 

datum verzonden 1 6 JAN. 2020 
Informatie voor de raad (voor kennisgeving) 
Wij informeren u over ons besluit d.d. 7 januari 2020 om - vooralsnog - geen gebruik te 
maken van de mogelijkheid die het Rijk geboden heeft om het bovengrondse 
hoogspanningstracé in Blerick ondergronds te brengen. Wij hebben besloten om niet deel te 
nemen aan deze verkabelingsregeling gezien de voor de gemeente zeer hoge kosten en 
grote onduidelijkheid over mogelijke baten/effecten. In deze raadsinformatiebrief zijn de 
overwegingen bij ons besluit nader toegelicht. 
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Raadsinformatiebrief 

Samenvatting (Verplicht, maximaal een half A4) 
Het Rijk heeft eind 2018 een aanwijzingsbesluit genomen dat het mogelijk maakt om het 
bovengrondse hoogspanningstracé in Blerick ondergronds te gaan verkabelen. Het besluit is 
per 1 januari 2019 in werking getreden. Het gaat om een voorzorgbeleid ten aanzien van de 
nog onduidelijke gezondheidsrisico's waarvoor wel aanwijzingen zijn maar geen directe 
wetenschappelijke bewijzen. 

Overwegingen/conclusies: 
• Het ondergronds brengen van hoogspanningsleidingen zal Venlo om en nabij € 1,5 

miljoen gaan kosten. Daarvoor is geen kostendekking voorzien. 
• Met het ondergronds brengen wordt het probleem van de electromagnetische straling 

niet volledig opgelost, sterker nog in een (smallere) zone neemt de straling juist 
enorm toe. 

• Er zijn geen directe of indirecte opbrengsten te verwachten, bijvoorbeeld uit 
gebiedsontwikkeling. 

• Het is bovendien onzeker of de aanwijzingen dat hoogspanningsleidingen 
gezondheidsrisico's met zich mee brengen daadwerkelijk hieraan toegerekend 
kunnen worden, er is nooit een causaal verband aangetoond. 

Op grond van deze overwegingen heeft het college besloten om niet deel te nemen aan 
deze verkabelingsregeling. 
Het is verder mogelijk een onderzoek te laten uitvoeren naar de technische aspecten, de 
haalbaarheid en daarmee naar de precieze kosten van verkabeling van dit tracé. Venlo zou 
dan 20% van die onderzoekskosten moeten betalen. Het is op dit moment niet opportuun om 
een dergelijk op uitvoering gericht onderzoek uit te voeren, mede gezien de kosten die nog 
niet te overzien zijn. Daarom wordt geadviseerd een dergelijk onderzoek nu nog niet uit te 
voeren totdat de Rijksoverheid en/of netbeheerders met betere financieringsvoorstellen 
komen voor de uitvoeringskosten. 

Bijlagen 
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1. 
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Datum 

2 



Raadsinformatiebrief · onderbouwing 

Onderbouwing 

Algemene toelichting 

1. Wat is de kernopgave (Wat wordt voorgelegd aan de raad?) 

Uw raad wordt geïnformeerd over het collegebesluit en de overwegingen daarbij om niet 
deel te nemen aan deze verkabelingsregeling. 

2. Waarom? (Wat is het doel van de raadsinformatiebrief?) 

Het is van belang duidelijkheid te kunnen bieden over het standpunt van het college -c.q. 
de gemeente Venlo- en de overwegingen daarbij om vooralsnog niet deel te nemen aan 
deze regeling. Tot dusver heeft 1 ongeruste burger zich gemeld bij de gemeente met de 
vraag of Venlo meedoet aan de regeling en gaat verkabelen, en de fractie van Eenlokaal 
heeft art. 44 vragen gesteld hierover. Met Eenlokaal is in ambtelijk overleg afgesproken dat 
die art. 44 vragen in eerste aanleg via deze RIB worden behandeld. 
Het is nodig om in voorkomende gevallen het gemeentelijk standpunt gefundeerd toe te 
kunnen lichten, daarom heeft het college een standpunt ingenomen waarover we u 
informeren met deze brief. 

3. De informatie 

Achtergrond: 
Omdat er aanwijzingen zijn dat hoogspanningsleidingen gezondheidsrisico's met zich mee 
zouden kunnen brengen voert het Rijk een voorzorgbeleid ten aanzien van 
hoogspanningsleidingen. 
Het gaat om: 
1. Een uitkoopregeling -op vrijwillige basis- voor woningen die direct onder een 

hoogspanningsleiding liggen. In Venlo kwamen hier 3 woningen voor in aanmerking 
waarvan er intussen twee zijn uitgekocht. 

2. Een verkabelingsregeling waarmee het in beginsel mogelijk is voor gemeenten om 
een hoogspanningstracé ondergronds te brengen. 

In deze notitie/ dit voorstel gaat het om ad. 2; de overwegingen en het advies om het 
bovengrondse hoogspanningstracé in Blerick (zie figuur hierna) al dan niet ondergronds te 
brengen. 

Casus: 
Het Rijk heeft eind 2018 een aanwijzingsbesluit genomen dat het mogelijk maakt om het 
bovengrondse hoogspanningstracé in Blerick (zie figuur) te verkabelen. Het 
aanwijzingsbesluit is per 1 januari 2019 in werking getreden. Het gaat om een 
voorzorgbeleid ten aanzien van de nog onduidelijke gezondheidsrisico's waarvoor wel 
aanwijzingen zijn maar geen directe wetenschappelijke bewijzen. Hierna is op dit aspect 
dieper ingegaan omdat het een belangrijke overweging is hoe hiermee om te gaan. 
Met dit besluit is het mogelijk om - vrijwillig en op initiatief van gemeenten en/of eventueel 
provincies- een bovengrondse hoogspanningsleiding te vergraven / ondergronds te gaan 
leggen. Het is volledig aan de gemeenten om te besluiten al dan niet aan deze regeling 
deel te nemen. Er is geen enkele verplichting. 
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Ook voor Venlo is een tracé aangewezen dat hiervoor in aanmerking komt. Het gaat om 
het tracé in Blerick zoals weergegeven op het kaartje in de figuur hieronder. 

Figuur 1. het mogelijk te verkabelen tracé weergegeven in paars 

kosten: 
Voor 100.000 plus gemeente is de gemeentelijke eigen bijdrage 20% voor de onderzoeks-, 
voorbereidings- en uitvoeringskosten. 
De maximale gemeentelijke bijdrage is€ 975.000,-- per strekkende kilometer te 
verkabelen tracé. Het tracé in Blerick is circa 1, 7 km, waarmee de maximale gemeentelijke 
bijdrage uitkomt op circa € 1,65 miljoen. Op basis van ervaringscijfers/ uitgevoerde 
projecten is de gemiddelde gemeentelijke bijdrage€ 750.000,-- geweest per strekkende 
kilometer te verkabelen tracé. 
Mede gezien de enorme stijging van bouwkosten moet er van uitgegaan worden dat 
uitvoering van dit project/ deelname aan deze regeling Venlo minstens€ 1,5 miljoen zou 
gaan kosten. 
Hierbij zijn nog geen kosten opgenomen die na uitvoering nodig zijn voor aanpassing van 
het openbaar gebied. Die kosten zijn uiteraard geheel afhankelijk van het ambitieniveau 
van de herinrichting maar bedragen naar verwachting minstens ca. 100.000 Euro. 

Opbrengsten: 
De opbrengsten zouden tweeledig kunnen zijn: 

A. Financiële opbrengst uit gebiedsontwikkeling/grondexploitatie 
B. Maatschappelijke opbrengst door beperking van gezondheidsrisico's 

A. Gebiedsontwikkeling 
Er zouden in theorie nieuwe of extra opbrengsten kunnen ontstaan door het ondergronds 
brengen van dit hoogspanningtracé. Echter gezien de algehele marktsituatie in Venlo en 
beperkte behoefte aan nieuwe (woningbouw)plannen in dit gebied kan niet uitgegaan 
worden van opbrengsten uit gebiedsontwikkeling in deze - vooral groene - zone tussen 
woongebieden op het moment dat het hoogspanningstracé ondergronds zou gaan. 
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Bovendien blijft er bij verkabeling van hoogspanningsleidingen een electromagnetisch veld 
aanwezig dat zelfs veel sterker is dan bij een bovengronds tracé. De kracht van het veld 
neemt wel sneller af met de afstand tot de kabel. In onderstaande grafiek is dat 
weergegeven (in blauw het stralingsveld bij een ondergrondse kabel, in groen bij een 
bovengronds tracé). Er blijft dus ook bij verkabeling een zone die niet bebouwd kan 
worden. 
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ondergrondse kabel 

Figuur 4. Vergelijking van de breedte van magnetische 
velden, uitgestraald door vrijhangende hoogspanningslijnen 
(groen) en ondergrondse kabels (blauw). De ondergrondse 
geven recht daarboven sterkere magnetische velden af, 
maar de zone tussen de 0,4 microîesla grenswaarden aan 
weerszijden is veel smaller. 

Bron: Stichting Hoogs pan 
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Afstand tot de as van de luchtlijn/ondergrondse kabel (in m) 

B. Beperking gezondheidsrisico's 
Dit zou een belangrijke maatschappelijke opbrengst kunnen zijn. In 2018 heeft de 
Gezondheidsraad een (vervolg)advies uitgebracht over de relatie tussen 
hoogspanningslijnen en mogelijke gezondheidsrisico's. 

• De Gezondheidsraad acht een oorzakelijk verband tussen de blootstelling aan 
magnetische velden en de gezondheidsrisico's niet bewezen, maar is wel van oordeel 
dat er aanwijzingen zijn voor een dergelijk verband. 

• Het valt niet uit te sluiten dat andere factoren (bijvoorbeeld verkeersdichtheid, 
sociaaleconomische factoren) die samenhangen met de aanwezigheid van 
bovengrondse elektriciteitslijnen een rol spelen. In onderzoeken is daarvan tot nu toe 
echter niets gebleken. 

• De Gezondheidsraad beveelt aan het huidige voorzorgbeleid dat nu alleen geldt voor 
aanleg van nieuwe bovengrondse lijnen voort te zetten. In overweging wordt gegeven 
dit voorzorgbeleid te verbreden naar ondergrondse elektriciteitskabels en andere 
bronnen van langdurige blootstelling aan magneetvelden uit het elektriciteitsnetwerk. 

Het advies van de Gezondheidsraad kan de vraag oproepen of het onder de grond 
brengen (of verplaatsen) van hoogspanningstracés wel zinvol is, aangezien er ook bij 
ondergrondse tracés sprake is van magneetvelden. 

In Nederland is nergens sprake van een onveilige situatie bij hoogspanningslijnen. De 
Europese Unie beveelt aan dat mensen niet bloot worden gesteld aan magneetvelden van 
meer dan 100 microtesla. Alle voor het publiek toegankelijke plaatsen bij 
hoogspanningslijnen voldoen hier ruimschoots aan. 

Het beeld hoe andere gemeenten hier mee omgaan is heel divers: er zijn gemeente die 
deelnemen aan de regeling (veelal zijn daar dan wel opbrengsten uit gebiedsontwikkeling 
te verwachten), maar er zijn ook intussen meerdere gemeenten die besloten hebben niet 
deel te nemen aan deze regeling in lijn van ons besluit. 

Conclusies: 
• Het ondergronds brengen van hoogspanningsleidingen zal Venlo om en nabij € 1,5 
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miljoen gaan kosten (dire® kosten, exclusief overige bijkomende kosten). 
• Daarmee wordt de electromagnetische straling niet weggenomen, niet volledig 

opgelost. Sterker noq.in een smallere strook neemt de straling juist enorm toe. 
• Er zijn geen directe of indirecte opbrengsten te verwachten. 
• Het is onzeker of de aanwijzingen dat hoogspanningsleidingen gezondheidsrisico's 

met zich mee brengen daadwerkelijk hieraan toegerekend kunnen worden. 

Besluit: 
Op grond van deze overwegingen heeft het college besloten om niet deel te nemen aan 
deze verkabelingsregeling. 
Het is mogelijk een onderzoek te laten uitvoeren naar de technische aspecten, de 
haalbaarheid en daarmee naar de precieze kosten van verkabeling van dit tracé. Venlo 
zou dan 20% van die onderzoekskosten moeten betalen. Het is op dit moment niet 
opportuun om een dergelijk op uitvoering gericht onderzoek uit te voeren, mede gezien de 
kosten die nog niet te overzien zijn. Daarom wordt geadviseerd een dergelijk onderzoek 
niet uit te voeren totdat de Rijksoverheid en/of netbeheerders met betere 
financieringsvoorstellen komen voor de uitvoeringskosten. Het college is namelijk van 
mening dat een veilig energietransport (en dit door het Rijk zelf ingezette voorzorgbeleid) 
volledig een verantwoordelijkheid is van het Rijk en de netbeheerders. 
Zij kunnen dit via de energiebelastingen ook prima financieren en zouden dat ook moeten 
doen. 
Het college zal daarom primair via de Provincie lobbyen voor een dergelijke financiering. 

5. Relatie met programma 

Het betreft hier het programma Leefbaar Venlo. 

6. Vervolgprocedure voor de raad 

Het college zal de raad nader informeren over eventuele nieuwe vooruitzichten op een 100% 
financiering door hogere overheden / netbeheerders. 
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